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GENEL BİLGİLER 
 
Resmi adı      : Amerika Birleşik Devletler 
Başkenti      : Washington D.C. 
Yüzölçümü      : 9.826.675km2  (Dünya sıralaması 3) 

Nüfusu       : 313.232.044 (Temmuz 2011 tahmini) (Dünya sıralaması 3) 
Dil       : İngilizce 
Devlet Başkanı     : Barrack Hussein OBAMA (20 Ocak 2009’dan itibaren) 
A.B.D Ankara Büyükelçisi      : Francis Joseph Ricciardone, Jr. 
T.C. Vaşington Büyükelçisi    : Namık Tan 
 
 
TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELER  
 
A.B.D. GSYH   : 14,72 Trilyon Dolar (Dünya sıralaması 2) 
Kişi başı Milli Gelir  : 47.400 Dolar 
Enflasyon Oranı  : % 1,4 
İşsizlik Oranı   : % 9,7 
A.B.D. İhracat   : 1.27 Trilyon dolar (Dünya sıralaması 4) 
A.BD. İthalat   : 1.903 Trilyon dolar ( Dünya sıralaması 1) 
Başlıca İhracat Ortakları : Kanada 19.37%, Meksika 12.21%, Çin 6.58%, Japonya 4.84%,       

İngiltere 4.33%, Almanya 4.1%  
Başlıca İthalat Ortakları : Çin 19,3%, Kanada 14.24%, Meksika 11.12%, Japonya 6.14%, 
                                        Almanya 4.53%  
Başlıca İhraç Ürünleri :Tarım ürünleri, organik kimyasallar, yatırım malları (telekomünikasyon 

ekipmanları, bilgisayarlar, motor parçaları) 
Başlıca İthal Ürünleri :Tarım ürünleri, sınai girdiler, sermaye malları, tüketici malları 

(otomobil, tekstil, mobilya) 
 
Kaynak: CIA World Fact Book 
 
TÜRKİYE-ABD DIŞ TİCARETİ DEĞERLERİ  
 

Yıl İhracat Dolar İthalat Dolar Hacim Dolar Denge 

2006 5,060,853,527 6,260,872,973 11,321,726,500 -1,200,019,446 

2007 4,170,688,170 8,166,068,080 12,336,756,250 -3,995,379,910 

2008 4,299,941,335 11,975,928,841 16,275,870,176 -7,675,987,506 

2009 3,240,597,024 8,575,737,462 11,816,334,486 -5,335,140,438 

2010 3,770,779,582 12,318,751,583 16,089,531,165 -8,547,972,001 
 
Kaynak : TUIK 
 
 
 
 
 



 

 
Türkiye’nin ABD’ye İhracatında Başlıca 10 Ürün 

1. Binek otomobilleri 
2. Yontulmaya, inşaata elverişli işlenmiş taşlar (kayagan hariç) 
3. Yaprak tütün ve tütün döküntüleri 
4. Diğer hava taşıtlarının aksam ve parçaları 
5. Turbojetler, turbo-propeller, diğer gaz türbinleri 
6. Kıymetli metaller ve kaplamalarından mücevherci eşyası 
7. Yatak çarşafı, masa örtüleri, tuvalet, mutfak bezleri 
8. Demir/çelik çubuklar (sıcak haddeli, dövülmüş, burulmuş, çekilmiş) 
9. Petrol yağları ve bitümenli minerallerden elde edilen yağlar 
10. Demir/çelikten diğer tüp ve borular-kaynaklı vb.-çapı>406, 4mm 

 
Türkiye’nin ABD’den İthalatında Başlıca 10 Ürün 

1. Demir/ çelik döküntü ve hurdaları, bunların külçeleri 
2. Pamuk( kardesiz / taranmamış) 
3. Diğer hava taşıtları 
4. Petrol yağları ve bitümenli minerallerden elde edilen yağlar 
5. Tedavide / korunmak kullanılmak üzere hazırlanan ilaçlar (dozlandırılmış) 
6. Turbojetler, turbo-propeller, diğer gaz türbinleri 
7. Soya fasulyesi 
8. Taşkömürü; taşkömüründen elde edilen briketler, topak vb. Katı yakıtlar 
9. Başka yerde belirtilmeyen diğer eşya 
10. Tıp, cerrahı,dişçilik, veterinerlik alet ve cihazları 

 
Kaynak: DTM-İGEME 
 

İZMİR - ABD DIŞ TİCARETİ DEĞERLERİ  
 

YIL İhracat Dolar İthalat Dolar Hacim Denge 

2006 554,426,888 345,673,854 900,100,742 208,753,034 

2007 559,215,611 512,585,230 1,071,800,841 46,630,381 

2008 465,392,598 929,782,622 1,395,175,220 -464,390,024 

2009 432,924,167 541,240,740 974,164,907 -108,316,573 

2010 381,303,163 612,278,002 993,581,165 -230,974,839 
 

Kaynak:TUIK 
 
TÜRKİYE-ABD YATIRIM İLİŞKİLERİ 
 

Türkiye’de 1069 ABD Sermayeli firma bulunmaktadır. Bunların 74 tanesi İzmir’de 
bulunmaktadır.  
 
TÜRKİYE İLE ABD ARASINDA YÜRÜRLÜKTEKİ ANLAŞMALAR 
 

• Ticaret ve Seyrüsefain Muahedenamesi (1 Ekim1929) 
•  Türkiye-ABD Arasında Vergi Muafiyetleri Anlaşması (30 Haziran 1954) 
• Savunma ve Ekonomik birliği  Anlaşması -SEIA (29 Mart 1980) 
•  Yatırımların Karşılıklı Teşviki ve Korunması Anlaşması (3 Aralık 1985) 



 

• Ana Hibe Anlaşması (6 Haziran 1991) 
• Bilimsel ve Teknik İşbirliği Anlaşması (14 Haziran 1994) 
• Tarımsal İşbirliği Mutabakat Zaptı (18 Ocak 1995) 
• GLOBE (Global Learning and Observations to Benefit the Environment) Anlaşması (5 

Mayıs 1995) 
• Çifte Vergilendirmenin Önlenmesi Anlaşması (26 Mart 1996) 
• Türkiye-ABD Iş Imkânlarını geliştirme Konseyinin Kurulmasına İlişkin Mutabakat Zaptı (15 

Kasım1996) 
•  Türkiye-ABD Ortak Ekonomik Komisyonuna İlişkin Ortak Bildiri (27 Aralık 1996) 
• Türkiye-ABD Arasında Ticari Danışmanlık Mekanizması Kurulmasına İlişkin Muhtıra (1998) 
• Ticaret ve Yatırımların Geliştirilmesine Dair İşbirliği Anlaşması (29 Eylül 1999) 
• Nükleer Enerjinin Barışcıl  Kullanımına İlişkin  İşbirliği Anlaşması (Kasım 1999) 
• Sulama Projelerinin Geliştirilmesi ve Finansmanına Yönelik İkili  İlişkilerin Arttırılması ve 

İşbirliği Sağlanması Muhtırası (Kasım 1999) 
• ABD Askeri Üslerinde Kullanılan Alpça İstasyonları İşleyiş ve Haklarının Boğaziçi Üniversitesi 

Kandilli Rasathanesi deprem Araştırma Enstitüsüne Aktarılmasına İlişkin Mutabakat 
(Kasım1999) 

• Ticaret ve Yatırım İlişkilerinin Geliştirilmesine İlişkin Anlaşma (Eylül 1999) 
•  6. Dönem Ortak Ekonomik Komite Toplantısı Ortak Bildirisi (Mart 2000) 
•  1. Dönem Ticaret ve Yatırım Konseyi Ortak Bildirisi (Mart 2000) 
•  Türkiye-ABD Açık Semalar Hava Ulaştırması Anlaşması (24 Mart 2000) 
• 2. Dönem Ticaret ve Yatırım Konseyi Ortak Bildirisi (12 Temmuz 2001) 
• 1. Dönem Ekonomik Ortaklık KomitesiToplantısı (26-27 Şubat 2002) 
• 3. Dönem Ticaret ve Yatırım Konseyi Toplantısı (25 Nisan 2002) 
• ABD ile Türkiye Hükümeti Arasında Gümrük İdarelerinin Karşılıklı  Yardımlaşmasına  İlişkin 

Anlaşma (28 Mart 1996 tarihinde imzalanmış , 15 Ekim2002’de yürürlüğe girmiştir.) 
• 2. Dönem Ekonomik Ortaklık KomitesiToplantısı (1-2 Aralık 2003) 
• 4. Dönem Ticaret ve Yatırım Konseyi Toplantısı (24 Ocak 2006) 
• 3. Dönem Ekonomik Ortaklık Komitesi Toplantısı (8-9 Mart 2007) 
• 5. Dönem Ticaret ve Yatırım Konseyi Toplantısı (13 Nisan 2007) 
• 4. Dönem Ekonomik Ortaklık Komitesi Toplantısı (17 Nisan 2008) 
• 6. Dönem Ticaret ve Yatırım Konseyi Toplantısı (13 Ocak 2009). 

 
İşbirliği İmkanları 
 
Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi (GTS) 
 
Türkiye’nin hali hazırda ABD ile bir serbest ticaret anlaşması ya da tercihli ticaret düzenlemesi gibi, 
tek taraflı ya da karşılıklı ticaretteki gümrük vergilerinin kaldırılması ya da kademeli olarak 
düşürülmesini düzenleyen herhangi bir anlaşması bulunmamaktadır. 
 
Türk ihracatçılarının ve Türk ürünlerinin ABD pazarına girişinde kullanmakta olduğu tek sistem, 
ABD’nin, aralarında ülkemizin de bulunduğu 131 gelişmekte olan ve en az gelişmiş ülkeye 
uygulamakta olduğu Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi’dir. Söz konusu sistem çerçevesinde belirli 
bazı ürünlerin, belirlenen limitlerin aşılmaması kaydıyla ABD’ye ithalatlarındaki gümrük vergisi 0’dır. 
 



 

Ancak söz konusu faydalanıcı ürün listesine, ülkemiz geleneksel ihraç ürünleri olan tekstil ve giyim 
eşyası, bazı ayakkabı ve çantalar, valizler ve diğer deriden yapılmış giyim ürünleri dahil değildir. 

Turkish World Trade Partners Programı 
 
Odamız web sayfasında yer alan, üye olunarak otomatik eşleştirme yapılan Turkish-World Trade 

Partners programına ABD’den 4 Mayıs 2011 tarihi itibariyle 54 firma üye olmuştur. 

 
ODAMIZIN ABD İLE İLİŞKİLERİ  
 
ABD İş ve İnceleme Gezisi (7-15 Mayıs 2000) 
 
Odamızca İzmir ve Bölgesi’nin tanıtımına yönelik olarak ABD’de başlatılan pilot tanıtm kampanyası 
etkinlikleri kapsamında 07-15 Mayıs 2000 tarihleri arasında New York ve Miami şehirlerini kapsayan 
ABD ve inceleme gezisi düzenlenmiştir. 
 
Gezinin New York bölümünde, Manhattan Ticaret Odası ile New York Ekonomiyi Geliştirme 
Kurulu tarafından ortaklaşa düzenlenen toplantıya iştirak edilmiş; ikili görüşmelerde bulunulmuş, 
belediye binası ziyaret edilerek yetkililerden bilgi alınmış, basın mensuplar ile görüşülerek İzmir ve 
bölgemiz hakkında bilgiler aktarılmıştır. T.C. New York Başkonsolosluğumuz heyetimiz onuruna bir 
resepsiyon vermiştir. Anılan resepsiyona başta Ahmet Ertegün olmak üzere ABD’de yaşayan pek 
çok Türk ve ABD’li i adam katılmıştır. Miami’de Yönetim Kurulu Başkan Vekilimiz Sayın H. Bilhan 
Balcı, Yönetim Kurulu Üyelerimiz Say n A. Cahit Kırmacı ile Fahri Gökyayla Büyükşehir Belediyesi’ni 
(Mimi Dade Country) ziyaret ederek başkan vekili ve protokol müdür Sayın J. A. Ojeda ile 
görüşmelerde bulunmuştur. 
 
Miami ile İzmir arasında oluşturulabilecek İşbirliği imkanlarının ele alındığı görüşmede Sayın Ojeda 
İzmirli iş adamların her yıl Nisan ayında düzenlenen “Latin Amerika Ticaret Fuarı”na (Latin America 
Exhibition Show) davet etmiştir. Bu ziyaretten sonra görüşülen Great Miami Ticaret Odası yetkilileri 
ile şehirlerimiz arasındaki işbirliği olanakları ele alınmıştır. Bunun yan sıra, genel olarak servis ve 
hizmet sağlayan söz konusu ticaret odasının web sayfası ve veri tabanlarından yararlanma imkânları 
üzerinde çalışılabileceği üzerinde durulmuştur. 
 
ABD Ankara Büyükelçisi’nin Odamızı Ziyareti ve ABD Sermayeli Firmalar İle Yapılan Yabancı 
Sermaye Toplantısı (19 Ocak 2001) 
 
ABD Ankara Büyükelçisi Sayın W. Robert Pearson ve beraberindeki heyet, 19 Ocak 2001 tarihinde 
Odamızı ziyaret etmiştir. Sayın Büyükelçiye Ekonomi Müsteşar Sn. Madelyn Spirnak, Ticaret Ataşesi 
Sn. Nicholas Kuchova, Siyasi İşler Diplomatı Sn. Jonathan Cohen ve diğer yetkililer eşlik etmiştir. 
 
Söz konusu heyeti, Meclis Başkanımız Sayın Necip Kalkan ve Yönetim Kurulu Başkanımız Sayın 
Ekrem Demirtaş, Yönetim Kurulu Başkanlık Makamında kabul etmiştir. Basının da katıldığı bu ön 
görüşmenin ardından, ABD Ticaret Müsteşarlığı ’nın değerli katkılar ile organize edilen ve İzmir’de 
bulunan ABD yabancı sermayeli firmalar ve Meclis üyelerimizin de katıldığı bir toplantı 
düzenlenmiştir. Katılımcıların Türkiye ile ABD arasında imzalanması öngörülen Serbest Ticaret 
anlaşması, ABD’nin Türk tekstil ihracatına uyguladığı kotalar, ABD’nin küreselleşme politikaları 
hususlarındaki soruların yanıtlayan Sn. Pearson, Türkiye’nin ABD’nin gözünde ekonomisi gelişen ve 
önemli bir potansiyele sahip bir ülke oldu unu ifade etmiştir.  
 
 



 

Amerikan İş Kültürü Günü (8 Kasım 2001) 
 
DEİK/Türk-Amerikan İş Konseyi ve ESBAŞ işbirliğinde 8 Kasım 2001 tarihinde ESBAŞ Konferans 
Salonu’nda “Amerikan İş Kültürü Günü” adı altında bir seminer düzenlenmiştir. ABD Ankara 
Büyükelçisi W.Robert Pearson, Türk-Amerikan Konseyi Eş Başkanlarının  ve çeşitli kurum ve firma 
yetkililerinin konuşmacı olduğu seminerde, gerek Türk ekonomisinin içinde bulunduğu durum, gerek 
dünyadaki son gelişmeler çerçevesinde Türk-Amerikan ilişkilerinin artan önemi üzerinde durulmuş, 
iki ülke arasındaki iş imkanları, engeller ve çözüm önerileri tartışılmıştır. Seminer, İş İmkanları, Engeller 
ve Çözümler; Savunma Sanayii ve Sektörel Deneyimler başlıklarında üç panel olarak düzenlenmiştir, 
Uzay Kamp ziyaret edilmiştir. 
 
Türk- Amerikan İşadamları Derneği’nin Odamızı Ziyareti (8 Ocak 2002) 
 
8 Ocak 2002 tarihinde TABA İzmir Şubesi Yönetim Kurulu Başkanı ve Yönetim Kurulu Üyeleri 
odamızı ziyarette bulunmuşlardır. 
 
TABA Yönetim Kurulu Üyesi Ferruh Bozoklar toplantıda İzmir’de bir Konsolosluk açılmasının 
yerinde olacağı ve bu şekilde bölge hakkında bilgi toplanabileceğini ve ABD’li yatırımcıları bölgemize 
çekmek amacıyla bu bilgileri kendilerine aktaracağını ifade etmiştir. Odamız, 250 katılımcı ile 
gerçekleştirilen bu seminerde bir stand kurarak, Odamız ve Bölgemize ilişkin tanıtım broşürleri, 
kitapçık ve CD’leri tüm katılımcılara dağıtmıştır. 
 
Başbakanımızın ABD’ye Gerçekleştirdiği Resmi Ziyarete Yönetim Kurulu Başkanımızın Katılımı 
(14-19 Ocak 2002) 
 
14-19 Ocak 2002 tarihleri arasında Başbakanımızın ABD’ye gerçekleştirdiği resmi ziyarete ,Odalar 
Birliği ve DEİK’ten gelen davet üzerine Yönetim Kurulu Başkanımız Ekrem Demirtaş’ta katılmıştır. 
Bu ziyarette ele alınan; İzmir’de ABD konsolosluğunun açılması, kotalar, gümrük vergileri, Serbest 
Ticaret Anlaşması, Ege’ye kruvaziyer gemilerinin uğraması, ABD-AB arasındaki ticari ilişkiler ve 
Ürdün’de Faaliyet Gösteren İhtisaslaşmış Sanayi Bölgeleri konularında bilgi notları hazırlanmıştır. 
 
Ege Bölgesi Sanayi Odası Ve İhracatçı Birlikleri İle Yapılan Ortak Çalışma (8 Şubat 2002) 
 
Türkiye ile ABD arasında ticari ve ekonomik ilişkilerin geliştirilmesi ile ilgili konuların görüşüldüğü “ 
Türkiye-ABD Ekonomik Ortaklık Komisyonu” nun 26-27 Şubat 2002 tarihlerinde Ankara’da yapılan 
ilk toplantısına hazırlık amacı ile Odamız, Ege Bölgesi Sanayi Odası ve Ege İhracatcı Birlikleri ile ortak 
bir çalışma gerçekleştirilmiştir.  
 
Bu çerçevede, üyelerimizin ABD ile yapmış olduğu ticari ilişkilerde yaşadıkları sorunlar, bu sorunlara 
çözüm önerileri, iki ülkeye mensup firmalar ve kurumlar bazında oluşturulabilecek işbirliği olanakları 
ve ortak girişimler hakkında görüş ve önerileri derlenmiştir. 
 
Çalışma kapsamında, 8 Şubat 2002 tarihinde Odamız Meclis Salonu’nda geniş katılımlı bir toplantı 
düzenlenmiştir. Toplantıya TOBB Yönetim Kurulu Başkanı Rıfat Hisarcıklıoğlu da iştirak etmiştir.  
Söz konusu toplantı öncesi alınan yazılı görüş ve öneriler ile toplantıda ifade edilen görüş ve öneriler 
bir rapor halinde düzenlenmiş ve TOBB’a iletilmiştir. 
 
ABD İzmir Konsolosu’nun Odamızı Ziyareti (9 Ekim 2002)  
 
9 Ekim 2002 tarihinde ABD İzmir Konsolosu Scott Edelman, İzmir’de ki ekonomik şartları, 
ekonomik krizin ve son dönemdeki iyileşme ortamının İzmir’e etkilerini öğrenmek üzere Odamızı 



 

ziyaret etmiştir. Başkan Vekili Akın Kazançoğlu, Türkiye’de yaşanan ekonomik krizin tüm kesimler 
tarafından hissedildiğini belirtmiştir. İzmir’in yabancı yatırımcılar için cazip olan avantajlarını anlatan 
Kazançoğlu, Edelman’dan ABD sermayesinin İzmir’e çekilmesi konusunda destek olmasını 
beklediklerini ifade etti. 
 
İzmir’de ABD’li firmalar için iş fırsatlarını araştıracağını söyleyen Edelman ise, Türkiye’nin sağlam bir 
ekonomi için yeterli donanıma sahip olduğunu, Türkiye’nin iş kültürünü oluşturması gerektiğini ve bu 
konuda Odalara önemli roller düştüğünü belirtmiştir. 
 
Ziyaret de söz alan Yönetim Kurulu Başkan Vekilimiz Tayfun Yelkenbiçer, Nitelikli Sanayii Bölgeleri 
konusunda birlikte çalışılması gerektiğini söylemiştir. Bunun üzerine Edelman, tekstil konusunda Türk 
hükümetinin problem çıkarttığını, konuya yönelik bir toplantı düzenlemek için Büyükelçiliklerden bir 
uzman getirebileceklerini ifade etmiştir. 
 
ABD’den yardım değil, kotaların kaldırılmasını istediklerini belirten Yönetim Kurulu Üyemiz Salih 
Büyükuğur ise, ABD’li firmaların İzmir’e teknolojileri ile birlikte gelmelerini beklediklerini belirtmiştir. 
 
ABD Ankara Büyükelçiliği Ticaret Müsteşarı’nın Odamızı Ziyareti (3 Nisan 2003) 
 
3 Nisan 2003 tarihinde ABD Ankara Büyükelçiliği Ticaret Müsteşarı Amer Kayani, Odamız Yönetim 
Kurulu Başkanı Ekrem Demirtaş’ı ziyaret etmiştir. Toplantıda savaş nedeniyle değişen dünya koşulları 
ve ABD-Türkiye diplomatik ilişkileri görüşülmüştür.  
 
Yönetim Kurulu Başkanımız Ekrem Demirtaş, savaş dolayısıyla ABD ile yapılması öngörülen Nitelikli 
Sanayi Bölgeleri projesinin en kısa sürede hayata geçirilmesi gerektiğini belirtmiştir. İzmir’de ABD’li iş 
adamları ile ortak girişim yapılabilecek pek çok sektör olduğunu da söyleyen Demirtaş, Odalar Birliği 
ile US Chamber arasında başlatılması kararlaştırılan “Partners Program ” konusunun da tekrar 
gündeme getirilmesi gerektiğini ifade etmiştir. 
 
ABD Ankara Büyükelçiliği Ekonomi Müsteşarının Odamızı Ziyareti (23 Eylül 2003) 
 
23 Eylül 2003 tarihinde ABD Büyükelçiliği Ekonomi Müsteşarı Scott Marcıel’in, Yönetim Kurulu 
Başkanı Ekrem Demirtaş’a yaptığı ziyarete Yönetim Kurulu Başkan Vekilimiz Akın Kazançoğlu ve 
ABD İzmir konsolosu Scott Edelman katılmıştır. 
 
İzmir’in ithalat ve ihracatın merkezi olduğunu belirten Demirtaş, buradan ithal edilen ürünlerin 
Avrupa üzerinden Çin’e kadar ulaştığını ifade etmiştir. İzmir Limanı’nın İstanbul’dan sonra Türkiye’nin 
en önemli limanlarından olduğunu söyleyen Demirtaş, şu anda limanların 10 milyon tonluk bir 
kapasitesi olduğunu belirtmiştir. Demirtaş ayrıca; tahkim, sınai ve fikri mülkiyet hakları konusunda 
yapılan reformların olumlu olduğunu ve kayıt dışı ekonominin önemli bir sorun olduğunu sözlerine 
eklemiştir. 
 
İzmir’in denize yakınlığıyla ticarete önem veren bir şehir olduğunu söyleyen Marciel, Türkiye’nin 
enflasyon ve bürokrasi sorunlarını çözerek daha fazla yabancı yatırım çekeceğini belirtmiştir. 
Türkiye’nin makro ve mikro ekonomik sorunlarına da değinen Marciel, vergi konusunda IMF ile 
yapılan görüşmelere de değinmiştir. Marciel ayrıca Türk basınına bakıldığında Türkiye-ABD 
ilişkilerinin temel noktasının Irak sanıldığını fakat aslında kendileri Türkiye için daha uzun vadeli bir 
bakış açısına sahip olduklarını belirtmiştir.  
 
 
 



 

 
 
“Türk Amerikan Ekonomik İlişkileri” Konulu Toplantı-25 Ekim 2004 
 
25 Ekim 2004 tarihinde söz konusu heyet odamıza ziyarette bulunmuştur. Odamız Meclis 
Salonu’ndaki  “Türk Amerikan Ekonomik İlişkileri” konulu toplantıya Odamız, Ege Bölgesi Sanayi 
Odası ve İzmir Ticaret Borsası’nın konuğu olarak heyetle birlikte katılmıştır. 
 
Toplantıda Demirtaş, Türk Amerikan ilişkilerinin tarihsel gelişiminden söz etmiştir. Demirtaş 
ayrıca,1993 yılında ABD İzmir Konsolosluğu’nun tüm İzmir olarak çaba gösterilmesine rağmen yine 
de kapandığını belirtmiştir. 
 
Edelman ise, Türkiye’nin, ülkemiz büyüklüğünde ve potansiyelinde bir ülkenin çekebileceğinin çok 
altında doğrudan yabancı yatırım çektiğini söylemiş, ekonomik iyileşme ve AB üyeliği konusunun, 
yabancı yatırımcıların Türkiye’yi yeniden değerlendirmesini sağladığını ifade etmiştir. Edelman ayrıca, 
ABD Büyükelçisi olarak Amerikan firmaların Türk ortaklar bulmalarına ve Türk firmaların Amerikan 
tedarikçiler bulmalarına yardımcı olmak ve düşük maliyetli yüksek kaliteli Amerikan ürünlerini 
desteklemeye daha fazla zaman ayırmak istediğini önemle belirtmiştir. 
 
ABD Siyasi Ataşesinin Odamızı Ziyareti (3 Şubat 2005) 
 
3 Şubat 2005 tarihinde ABD İstanbul Başkonsolosluğu Siyasi Ataşesi Helen O.Lovejoy, Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı Ekrem Demirtaş’a bir nezaket ziyaretinde bulunmuştur. 
 
Lovejoy, İzmir’deki ABD Konsolosluğu’na bir Amerikalı yetkili atanmayacak olmasına rağmen 
Konsolosluğun kapatılmayacağını ifade etmiştir. 
Demirtaş ise, Napoli’deki ABD Hava Kuvvetleri İzmir’e taşındığı için çok sayıda Amerikalının İzmir’e 
geleceğini, İzmir’deki Amerikalı yatırımcıların giderek arttığını ve Türkiye ile ABD’nin 50 yıllık bir 
ortaklığı bulunduğunu belirterek, İzmir’deki Konsolosluğu kaybetmek istemediğimizi vurgulamıştır. Bir 
süre sonra bir Amerikalının yetkilendirilip İzmir’deki Konsoloslukta çalışmasını ümit ettiğini 
söylemiştir. 
 
Lovejoy’un İzmir’de Amerikalı yatırımcılar olup olmadığını sorması üzerine Demirtaş, İzmir’deki en 
önemli projenin liman olduğunu ve Amerikalı yatırımcıların ikinci liman yapımı konusuyla 
ilgilendiklerini belirtmiştir. Amerikalı firmalarla ortak yatırımlar konusunda girişimler olması gerektiğini 
önemle vurgulayan Demirtaş, ABD gibi büyük bir ülkede İzmir’in tanıtımı için Lovejoy’un desteğini 
istemiştir. 
 
ABD İstanbul Başkonsolosluğu Siyasi Ataşesi’nin Ve Ekonomi Diplomatı’nın Odamızı Ziyaretleri  
(17 Mayıs 2005) 
 
17 Mayıs 2005 tarihinde ABD İstanbul Başkonsolosluğu Siyasi Ataşesi Helen Lovejoy ve Ekonomi 
Diplomatı Francisco Pinol, Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Ekrem Demirtaş’a nezaket ziyaretinde 
bulunmuşlardır. 
 
Lovejoy, Haziran 2005’te Türkiye’den ayrılacağını belirtmiş ve ziyarette bulunan Güliz Balsarı’yı 
İzmir’in yeni ABD konsüler temsilcisi olarak tanıtmıştır. Vize işlemlerinin İzmir’de yürütülmeyeceğini, 
İstanbul’da yapılacağını ifade etmiştir. 
 
 
 



 

 
 
 
ABD Ankara Büyükelçiliği Masalahatgüzarı’nın Odamızı Ziyareti (12 Ağustos 2005) 
 
12 Ağustos 2005 tarihinde Nancy McEldowney, Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Ekrem 
Demirtaş’a makamında bir ziyarette bulunmuştur. 
 
Ziyarette McEldowney, İzmir’in hem güzel hem de ekonomik açıdan dinamizm taşıyan bir kent 
olduğunu ifade etmiştir. ABD’den İzmir’e doğrudan yabancı yatırım getirerek bu dinamizme katkıda 
bulunmak istediğini, bunun hem ABD hem de İzmir için iyi olacağını dile getirmiştir. 
 
 
ABD Ankara Büyükelçiliği Ticaret Müsteşarı’nın Odamızı Ziyareti (12 Ekim 2005) 
 
12 Ekim 2005 tarihinde ABD Ankara Büyükelçiliği Ticaret Müsteşarı John T. Lancia, Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı Ekrem Demirtaş’ı makamında ziyaret etmiştir. Bu ziyarete ABD İzmir 
Ticaret Müsteşarlığı Ticaret Ataşe Yardımcısı Berrin Ertürk’te katılmıştır. 
 
Demirtaş, Katrina kasırgası nedeniyle ABD’de yaşananlardan büyük üzüntü duyduğunu belirtmiş, 
İzmir Ekonomi Üniversitesi’nin, ABD Büyükelçiliği’ne, bölgeden 10 öğrenciyi tam burslu 
okutabileceğine ilişkin bir yazı gönderdiğini söylemiştir. İzmir’in EXPO 2015 adaylığı ve Dalgakıran 
Projesi hakkında Lancia’ya bilgi veren Demirtaş, Türkiye’de artık makroekonomik dengelerin yerine 
oturduğunu, ülkede siyasi ve ekonomik istikrar olduğunu vurgulamıştır. Türkiye’nin Avrupa Birliği ile 
müzakerelere başladığını ifade eden Demirtaş, ülkemizin 8-10 yıl içinde Maastricht ve Kopenhag 
kriterlerine uyacağını söylemiştir. 
 
Japon Mitsui grubu heyetinin bir gün önce Odamızı ziyaret ettiğini dile getiren Demirtaş, 
Singapur’un Mersin ve İskenderun limanlarını aldığını, Türkiye’nin Ortadoğu’da merkez olarak 
görüldüğünü belirtmiştir. Arap sermayesinin de ülkemize yöneldiğini eklemiş, önümüzdeki 10 yıl 
Türkiye’nin rekabet üstünlüğü olduğunun altını çizmiştir.  
 
ABD Ankara Büyükelçiliği Ticaret Ataşe’sinin Odamızı Ziyareti (10 Mart 2006) 
 
10 Mart 2006 tarihinde Ticaret Ataşesi Robert Dunn, Yönetim Kurulu Başkanımız Ekrem Demirtaş’ı 
ziyaret etmiştir. Toplantı sırasında Demirtaş, İzmir’in tarihi ve ekonomisi hakkında bilgiler vermiştir. 
İzmir’e yabancı yatırımların gelişini engelleyen faktörlerden bahseden Demirtaş, olumlu gelişmeler de 
olduğundan söz etmiştir. Yatırım konusunda tüm dezavantajların yok edildiğini dile getirmiştir. 
 
Demirtaş, İzmir’de NATO nedeniyle 1950’li yıllardan beri Amerikalılarla birlikte yaşandığını ve bu 
sürede Amerikalıların İzmir’de rahat ettiklerini belirtmiştir. Eskiden İzmir’de ABD Konsolosluğu da 
bulunduğunu söyleyen Demirtaş, şimdi ise NATO Komutanlığı’nın gittiğini, İzmir’e NATO hava üssü 
gelmişse de bunun eskisi kadar etkin olmadığını ifade etmiştir. NATO gemilerinin sık sık İzmir’i 
ziyaret etmesini istediklerini dile getiren Demirtaş , bu konuda Dunn’un yardımını istemiştir. 
 
ABD Ankara Büyükelçiliği Ekonomik İşler Bölümü’nden Odamıza Ziyaret (13 Nisan 2006) 
 
13 Nisan 2006 tarihinde ABD Ankara Büyükelçiliği Ekonomik İşler Bölümü’nden Rebecca Patrıck, 
Yönetim Kurulu Başkanvekilimiz Jak Eskinazi’ye bir ziyarette bulunmuştur. 
 



 

Eskinazi, Mısır, Ürdün ve Fas’ta Nitelikli Sanayi Bölgeleri bulunduğunu söylemiş ve bu nedenle bu 
ülkelerle büyük rekabetimiz olduğunu ifade etmiş, Türkiye’de Nitelikli Sanayi Bölgeleri kurulursa 
Türkiye’nin ABD’de büyük bir pazar olabileceğini vurgulamıştır. Bu bağlamda, Türkiye’nin tekstil 
konusunda Uzakdoğu’yu geçemediğini belirtmiş, tekstil sektörünün ülkemiz için çok önemli 
olduğunu dile getirmiştir. 
 
Patrıck, Dış Ticaret Müsteşarlığı ile birlikte çalıştığını, ticaret politikası ve yatırımlar konularında 
yatırımlarda bulunduğunu belirtmiştir. Türk tekstillerinin Çin ve Hindistan tekstillerinden daha kaliteli 
olduğunun bilinmesi gerektiğine dikkat çekmiştir. Türkiye’nin 2006 yılında hedef pazar olarak ABD’yi 
ve özellikle New York, Illınois, Florida, Georgia, California ve Texas eyaletlerini seçtiğinden söz 
etmiş, Türk markalarının tanıtılması gerektiğini belirtmiştir. Zamanının %60’ını ilaç sanayii araştırma-
geliştirmesi konusunda çalışarak geçirdiğini ifade eden Patrick, Türkiye’nin, büyük bir araştırma-
geliştirme merkezi olmak için gerekli olan eğitim düzeyine ve beyin gücüne kesinlikle sahip olduğunu 
söylemiştir.  
Otomobil parçalarının da İzmir ve Ege Bölgesi için önemli bir sektör teşkil ettiğini dile getiren 
Patrick, ABD’nin, Çin ürünlerinin pazara girmesi nedeniyle çok endişeli olduğunu ifade etmiştir. 
Eskinazi ise, otomotiv alt sektörlerinde bunun önemli bir sorun oluşturduğunu ve Çin, Hindistan, 
Malezya ve Endonezya’dan çok ucuza mal geldiğini söylemiş; Türk Lirası’nın çok değerli olmasından 
yakınmıştır.  
 
ABD Ankara Büyükelçiliği Ekonomik İşler Bölümünden Odamıza Ziyaret (14 Nisan 2006) 
 
14 Nisan 2006 tarihinde ABD Ankara Büyükelçiliği’nden Rebecca Kımbrell Patrıck, Genel 
Sekreterimiz Adnan Yıldırım’ı ziyarette bulunmuştur. 
 
Yıldırım, Ege Bölgesi’nde ekonominin düşüşte olduğunu, ancak ticaret ve turizmin gelişebileceğini 
ifade etmiş, İzmir sanayisinin iyi gelişmediğini ama turizm ve hizmetler sektörlerinin geliştiğini 
gördüğünü söylemiştir. Yıldırım ayrıca, bölge’deki esas sorunun, Türk Lirası ’nın değeri olduğunu dile 
getirmiştir. 2001 yılından beri, şirketlerin işçilik, vergiler, enerji gibi masrafları artarken toplam 
satışlarının Türk Lirası olarak düştüğünü, bu yüzden pek çok ihracatçının iş kaybettiğini söylemiştir 
 
ABD Ankara Büyükelçiliği Ticaret Ataşe’sinin Odamızı Ziyareti (23 Mayıs 2006) 
 
23 Mayıs 2006 tarihinde ABD Ankara Büyükelçiliği Ticaret Ataşesi Robert Dunn, Yönetim Kurulu 
Başkanımız Ekrem Demirtaş’ı 26 Haziran 2006 tarihinde ABD Ankara Büyükelçisi’nin İzmir’e 
yapacağı ziyaretin ayrıntılarını görüşmek üzere makamında ziyaret etmiştir. 
 
Dunn, Büyükelçinin İzmir ziyareti programında Ege Serbest Bölgesi, İzmir Ekonomi Üniversitesi ve 
Ege Sanayicileri ve adamları Derneği ziyaretlerinin yer aldığı bilgisini vermiştir. 
 
ABD Ticaret Odası Ticaret Danışmanı’nın Odamızı Ziyareti (12 Haziran 2006) 
 
12 Haziran 2006 tarihinde ABD Ticaret Odası Ticaret Danışmanı Schweitzer, Genel Sekreterimiz 
Adnan Yıldırım ‘a bir ziyarette bulunmuştur. 
 
Schweitzer, 3 milyondan fazla üyesi olan ABD Ticaret Odası’nın, iş konusunda dünyanın en büyük 
birliği olduğu ve Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne (TOBB) benzediği bilgilerini vermiştir. Daha 
sonra ise TOBB, Washington’daki ABD Ticaret Odası ile USAID’in iş birliğinde yürütülen ve ABD 
ile iş yapma konusunda Ankara, Diyarbakır, İzmir, Gaziantep ve Kayseri’de 5 eğitim programını 
içeren projeden söz etmiştir. 
 



 

Schweitzer, bu kapsamda, ABD’den uzmanların, Oda yöneticilerinin ve liman konusunda çalışmalar 
yapacak kişilerin 11 Eylül 2006 tarihinde İzmir’e gelerek Ege Bölge Sanayi Odası’nda tüm gün 
sürecek bir seminer vereceklerini söylemiş, söz konusu toplantıya Odamızdan da katılım olmasını 
dilediğini belirtmiştir. 
ABD Ankara Büyükelçisi’nin Odamızı Ziyareti (26 Haziran 2006) 
 
26 Haziran 2006 tarihinde ABD Ankara Büyükelçisi Ross Wilson, Yönetim Kurulu Başkanımız 
Ekrem Demirtaş’ı makamında ziyaret etmiştir. ABD'li yatırımcıları İzmir’e davet eden Demirtaş, 
İzmir’de liman, tersane, otoyollar ve hızlı tren projeleri gibi birçok yatırım olanağı olduğunu 
belirtmiştir.  
 
Wilson ise İzmir ve bölgesinde yatırım yapan ABD’li şirketlerin sayısını artırmak için elinden geleni 
yapmaya hazır olduğunu belirtmiş, ABD’nin Ticaret Müşavirliği’nin Odamızın bünyesinde olmasının 
iki ülke arasındaki ticaretin gelişmesine katkıda bulunduğunu söylemiştir. 
 
Türkiye’de yapmak istediklerinden birinin, henüz burada yatırım yapmamış ABD şirketlerini 
Türkiye’ye çekmek olduğunu belirtmiştir. Fortune 500 ve Forbes 2000 listelerinin taranarak, bu 
listelerdeki Türkiye’de yatırım olmayan şirketlerin belirlenmesinin ve Türkiye’ye yatırım 
yapmamalarının nedenlerinin araştırılmasının ve kendileriyle bağlantıya geçilmesinin faydalı olacağını 
dile getirmiştir. Wilson, Amerikan finans şirketlerinin Türkiye’ye duyduğu ilgiden de bahsetmiştir.  
 
ABD Fullbright Programı Öğretim Üyelerinin Odamızı Ziyareti (21Temmuz 2006) 
 
21 Temmuz 2006 tarihinde ABD’li 16 öğretim üyesi İzmir ve Ege Bölgesi hakkında bilgi almak için 
Odamızı ziyarette bulunmuşlardır. Söz konusu heyete Dokuz Eylül Üniversitesi İşletme 
Bölümü(İngilizce) öğretim üyesi Yrd. Doç. Dr. Berna Kırkulak eşlik etmiştir. 
 
Heyete Odamızın yapısı ve faaliyetleri hakkında, ayrıca İzmir’in ekonomisi ve yatırım olanaklarına 
ilişkin sunumlar yapılmıştır.  
 
ABD Ankara Büyükelçisi’nin Odamızı Ziyareti (28 Haziran 2007) 
 
28 Haziran 2007 tarihinde ABD Ankara Büyükelçisi Ross Wılson Odamızı ziyaret ederek Meclis 
Salonu’nda bir konuşma yapmıştır. 
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Ekrem Demirtaş, ABD’nin son derece iyi ilişkiler içinde 
olduğumuz, hem ekonomik hem de siyasi alanda son yarım yüzyıldan bu yana en önemli 
müttefikimiz olduğunu söylemiştir.  
 
 “ABD ve Türkiye: 2007’de Demokratik Ortaklar” konulu konuşmasında, iki ülke arasındaki tarihsel 
ilişkiden bahseden Wilson, Türkiye ve ABD’nin; Irak, İran, Orta Doğu, Kafkasya ve Orta Asya, Kıbrıs, 
Türkiye’nin AB üyeliği, enerji, terörizm, ticaret ve yatırım promosyonu ve diğer birçok konuda ortak 
olduğunu dile getirmiştir. Wilson, göreve başlamasından bu yana, ekonomi ve ticaret politikası 
konusunda üç raunt görüşme düzenlendiğini; yatırım iklimini geliştirmek, ticari engelleri kaldırmak, 
bilim ve teknolojide iş birliğini aktif hale getirmek ve eğitim konusunda bağları geliştirmek 
konularında somut adımlar atılması için bir eylem planı çıkarıldığını ifade etmiştir. Büyükelçi Wılson 
ayrıca, İzmir’den ABD’ye yapılacak konteynır ihracatında önemli avantaj sağlayacak bir proje 
üzerinde çalıştıkları bilgisini vermiştir. 
 
ABD Ekonomi Ataşesi’nin Ziyareti (27 Mart 2009) 
 



 

27 Mart 2009 tarihinde ABD Büyükelçiliği Ekonomi Ataşesi Jeff Borenstein ve yardımcısı Ayşem 
Sargın Işıl Odamızı ziyaret etmişlerdir.  
 
İzmir’i ziyaret eden turist sayısını arttırmak amacıyla ABDde daha fazla tanıtım ve pazarlamaya ihtiyaç 
olduğunu söyleyen Borenstein, küresel krizden dolayı yeni yatırım gerçekleştirmenin zor 
olabileceğini belirtmiştir. Türkiye’nin finans sektörünün güçlü olduğunu belirten Borenstein krizden 
etkilenen birçok ülkeye göre Türkiye’nin durumunun nispeten daha iyi olduğunu eklemiştir. 
 
ABD Ticaret Ataşesi’nin Ziyareti (26 Mayıs 2009) 
 
26 Mayıs 2009 tarihinde Amerika Büyükelçiliği yeni Ticaret Ataşesi Thomas Bruns Odamıza bir 
nezaket ziyaretinde bulunmuştur. Amerika Büyükelçiliği İzmir Ticaret Ofisi ile beraber çalıştıklarını 
belirten yeni ataşe, ABD Büyükelçiliği İzmir Ticaret Ofisi’nin İzmir Ticaret Odası binasında yer 
almasının kendileri için bir avantaj olduğunu belirtmiştir.  
 
Diğer ülkelerin krizden çıkmasının, ancak ABD’nin krizden çıkmasıyla mümkün olabileceğini belirten 
Ekrem Demirtaş, Türkiye’nin krizden çıkması için diğer ülkeler gibi ilk önce ABD’nin krizden 
çıkmasının gerekliliğini dile getiren Demirtaş, Türkiye’nin en büyük ticari ortaklarının Almanya, Rusya, 
Çin olduğunu ve ABD’li yatırımcıları İzmir’e çekmek istediklerinin belirtmiştir. 
 
Demirtaş yatırım yapmak için sektör ayrımının yapılmasının yanlış olduğunu, ülke konumunun daha 
önemli olduğunu belirtmiştir. İzmir’e dünyanın her yerinden ulaşımın mümkün olduğu, Balkanlar ve 
Ortadoğu’ya yakın olduğu, bu faktörlerin gözönüne alınması gerektiğini vurgulanmıştır. 
 
ABD Büyükelçisi’nin Ziyareti (30 Haziran 2009) 
 
30 Haziran 2009 tarihinde ABD Ankara Büyükelçisi James Jeffrey, Ticaret Ataşesi Thomas Bruns 
Odamıza bir ziyarette bulunmuşlardır. Bir süre Irak’ta görev alan James Jeffrey, Irak ile Türkiye’nin 
arasında derin ve güçlü bağlar bulunduğunu, Irak’tan Türkiye’ye petrol ve doğalgaz akacağını bunun 
büyük bir yatırım olduğunu belirtmiştir.   
 
Krizden sonra Türkiye’nin %13,8 küçüldüğünü ve bundan İzmir’in de etkilendiğini belirten Ekrem 
Demirtaş, Türkiye’den giden konteynırların,  ihracat kontrollerinin yapıldığı zaman bunun ABD 
gümrüklerinde de geçerli sayılabilmesini, bir önceki büyükelçiden talep edildiğini fakat bu konuda bir 
gelişme olmadığını eklemiştir. 
 
ABD Başkanı ve Türkiye Cumhurbaşkanı’nın iki ülke ticaretini geliştirmek için birlikte çalıştıklarını 
belirten Büyükelçi, iki ülkenin ticaret konusunda resmi birtakım zorluklar yaşadığını ve iki ülke 
arasında serbest ticaret anlaşmasının olmadığını vurgulamıştır.  
 
Eğitim ve teknolojik alanda işbirliğinin de önemli olduğu vurgulanan görüşmede, İzmir Ekonomi 
Üni.de Büyükelçi’nin bir konferans vermesinin güzel olacağını, üniversitedeki Amerikan köşesinin 
daha çok etkin olması gerektiği vurgulanmıştır.  

Jeffrey ziyaretin ardından, ABD'nin İzmir sanal temsilciliğinin açılışı için bir basın toplantısı düzenledi. 
Yönetim Kurulu Başkanımız Ekrem Demirtaş ile son derece verimli bir görüşme gerçekleştirdiklerini 
ifade eden Jeffrey, toplantıda ABD'nin konsolosluğunun ya da diplomatik görevlisinin bulunmadığı 
şehirlerde hayata geçirilen sanal temsilciliğe ilişkin bilgi verdi. Jeffrey, İzmir'de hizmete açılan 
temsilciliğe "http://izmir.usvpp.gov" adresinden ulaşılabileceğini belirtti. İzmir'de hayata geçirilen sanal 
temsilcilikte, Amerikan devlet hizmetleri, Amerikan vatandaşlarına yönelik hizmetler hakkında bilgi 
verilecek. 

http://izmir.usvpp.gov


 

ABD Büyükelçisi Vekili Dougles Sılıman Ve Christian De Luigi’nin Odamızı Ziyareti (13 Ekim 
2009) 

ABD'nin Ankara Büyükelçi Vekili Douglas Silliman, İzmir programı kapsamında İzmir Ticaret Odası’nı 
ziyaret etti. Büyükelçilik Ticaret Ataşe Yardımcısı Berrin Öztürk ile birlikte Ege Serbest Bölgesi'nde 
incelemelerde bulunan Silliman, daha sonra İzmir Ticaret Odası'na geçerek Yönetim Kurulu Başkanı 
Ekrem Demirtaş ile görüştü. 
 
Silliman, İzmir'deki yatırım ve iş olanaklarını incelemek üzere ön inceleme yapmak üzere geldiğini, 
burada iş yapan ABD'li şirketleri incelediklerini belirtmiştir. Büyükelçi Vekili Silliman, İzmir'de mali 
nedenlerden dolayı konsolosluk açılamadığını, gelecekte açılabileceği konusunda iyimser olmadığını 
ifade etti. 
 
Ekrem Demirtaş ise iki ülke arasında uzun yıllara yayılan dostluğa rağmen ticarette ABD'nin 
gerilerde kaldığını, bu yönde geçmiş dönemde çaba göstermelerine rağmen ABD'li şirketlerin yeteri 
kadar ilgi göstermediğini savundu. Türkiye'deki özelleştirmelerde ve büyük projelerin ihalelerinde 
ABD'li yatırımcıları göremediklerini ifade eden Demirtaş, İzmir'de iş yapan 60'a yakın ABD'li şirketin 
hiçbir sorun yaşamadan faaliyet gösterdiğini belirtti. Demirtaş, ilişkilerin canlanması için geçmişte 
kapatılan İzmir Konsolosluğu'nun tekrar açılmasını talep ettiklerini kaydetti. 
 
ABD Enerji Bakanlığı Rusya ve Avrasya Direktörü Merryl Burpoe ve ABD Enerji Bakanlığı Rusya 
ve Avrasya Direktörlüğü Uzmanı Ilan Stein’ın Odamızı Ziyareti (23 Eylül 2010) 
 
ABD Enerji Bakanlığı Rusya ve Avrasya Direktörü Merryl Burpoe ve ABD Enerji Bakanlığı Rusya ve 
Avrasya Direktörlüğü Uzmanı Ilan Stein, 23.09.2010 Perşembe günü Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Ekrem Demirtaş’ı makamında ziyaret etmiştir.  
 
 “Sıfır Sınıra Yakın Bölge: Endüstriyel Enerji Verimliliğini Gösteren Türkiye Projesi” projesi ile 
Türkiye’de bir pilot sanayi bölgesi seçilerek, bu bölgedeki enerji verimliliğini arttırmaya yönelik 
çalışmalar gerçekleştirmek istediklerini belirten Merryl Burpoe, seçilecek bölge konusunda Türkiye 
Cumhuriyeti Hükümeti tarafından İzmir’in önerildiğini ve bu kapsamda İzmir ve Manisa’da yer alan 
organize sanayi bölgelerinde incelemelerde bulunacaklarını bildirmiştir. Burpoe, projenin 2 yıllık bir 
dönemi kapsayacağını söylemiştir. 
 
Başkan Obama’nın Türkiye ziyaretinden sonra yeni boyut kazanan iş birliğinin verimli sonuçlar 
doğuracağına inancını belirten Ekrem Demirtaş, Türkiye’nin son 15 yılda 10 büyük kriz yaşadığını her 
krizde verimliliğin nasıl arttırılabileceğine yönelik çalışmalar yaptıklarını ve ABD yetkililerince sunulan 
çalışmanın da bu amaca hizmet edebilecek nitelikte olduğunu söylemiştir. Odamızın 70.000 üyesi 
olduğunu ve üyelere faydalı olacak projelere her türlü desteğin verilebileceğini ve ABD Enerji 
Bakanlığı tarafından hazırlanan söz konusu projenin İzmirli firmalar için bir teşvik niteliğinde olduğunu 
belirtmiştir.  
 
ABD ACCE & TABA Heyeti Ziyareti (24 Eylül 2010) 
 
Amerika Birleşik Devletlerinden işadamı, bürokrat ve akademisyenlerden oluşan 35 kişilik bir heyet 
24.09.2010 Cuma günü Odamızı ziyaret etmiştir. ABD arasındaki ticaret ve karşılıklı yatırımların 
istenilen seviyede olmadığını belirten Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Ekrem Demirtaş, İzmir'in 
organize sanayi bölgeleri, üniversiteleri, liman ve diğer ulaşım imkanları ile yabancı yatırımcılar için 
cazip bir yer olduğunu belirtmiştir. 
 
Louisville Ticaret Odası Başkanı Joseph Reagan, İstanbul, Bursa ve Kocaeli'nde de incelemelerde 
bulunduklarını belirterek amaçlarının buralara yatırım yapılmasının sağlanması olduğunu ifade 



 

etmiştir. Türk Amerikan İş Adamları Derneği Genel Başkanı Uğur Terzioğlu, İzmir ve yöresine yeni 
yatırımlar getirmek için çalışacaklarını ifade etti. 
 
Lastik ve otomotiv yan sanayi için kimyasallar üreten ve Kuzey Amerika'da yüzde 80 pazar payına 
sahip olan Sasco Chemical Group'un CEO'su Randy Skalla, Türkiye'de önce pazarlama ağı kurmayı, 
sonra yatırım yapmayı planladıklarını açıklamıştır. 
 
ABD Ticaret Müsteşarı Michael Lally’nin Ziyareti (7 Ekim 2010)  
 
ABD Ticaret Müsteşarı Michael Lally, 07.10.2010 Perşembe günü Odamız Yönetim Kurulu Başkanı 
Ekrem Demirtaş’ı makamında ziyaret etmiştir. Görüşmenin ardından düzenlenen, Odamız Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Jak Eskinazi ile ABD Ticaret Müsteşarlığı Ticaret Ateşe Yardımcısı Berrin 
Ertürk’ün de katıldığı basın toplantısında Demirtaş, Temmuz ayında Ticaret Müsteşarlığı görevine 
başlayan Michael Lally’e başarılar dilemiş, Türkiye  - ABD ve İzmir – ABD Ticari ilişkilerinin, Lally’nin 
4 yıllık görev süresinde istenilen noktaya gelmesini umduğu belirtmiştir. Türkiye’nin tam anlamıyla 
yatırım yapılabilir bir ülke olduğunu, tek sorunlarının imaj sorunu olduğunu ifade etmiştir. 
  
Lally, amaçlarının ABD ile Türkiye arasındaki ticareti geliştirmek olduğunu, geçtiğimiz aylarda 
Türkiye’yi ziyaret eden ABD Eximbank Yetkilileri ile Enerji Bakanlığı arasında 1 milyar dolarlık kredi 
anlaşması imzalandığını hatırlatmıştır. Lally, İran’a uygulanan ticari yaptırımların Türkiye – ABD 
ilişkilerini etkilemeyeceğini belirtmiştir. 
 
ABD Türkiye Ticaret Müsteşarı Michael Lally konuşmaların ardından ABD Ticaret Bakanlığı, ABD 
Ankara Büyükelçiliği ve Ticaret Müsteşarlığı adına Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Ekrem 
Demirtaş’a Türkiye – ABD Ticaretine ve gelişimine verdiği katkılar nedeniyle özel bir teşekkür 
belgesi sundu.  
 
Türkiye – Amerika Birleşik Devletleri İş Fırsatları Toplantısı (13 Aralık 2010 ) 
 
İzmir Ticaret Odası ile ABD Ticaret Müsteşarlığı tarafından İzmir Ticaret Odası’nda düzenlenen 
Türkiye-Amerika Birleşik Devletleri İş Fırsatları Toplantısı’nda ABD’li kuruluşlar İzmirlilere iş ortaklığı 
önermiştir. Amerikan Eximbank ve Amerikan Yurtdışı Özel Yatırımlar Dairesi yetkilileri, başta 
yenilenebilir enerji projelerine finansman sağlayabileceklerini belirtmişlerdir. 
 
Türkiye’nin bölgesel bir güç haline geldiğini belirterek, Amerikalı firmalar için önemli fırsatlar 
olduğunu söyleyen İzmir Ticaret Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ekrem Demirtaş, Odamızın son 
aylarda ardı ardına ABD’li heyetleri ağırladığını, iki ülkenin askeri ve siyasi beraberliğinden sonra 
ekonomide de hızlı gelişme ortamına girildiğini belirtmiştir. Hali hazırda iki ülke arasındaki ticaret 
hacminin yeterli düzeyde olmadığını belirten Demirtaş, bu tarz toplantıların ticaret rakamlarını 
yükseltmek için büyük önemi olduğunu kaydetmiştir. 
 
ABD Ticaret Ataşesi Thomas Bruns, İzmirli firmaların ticaret ve proje finansmanı sayesinde işlerinin 
büyüyeceğini, iki ülke ilişkilerinin gelişmesine yardımcı olacak kaynakların bulunduğunu söyleyen 
Bruns, iletişim ve bilgi eksikliği nedeniyle ticari ilişkilerin şu ana kadar arzu edilen düzeye gelemediğini 
belirtmiştir. 
 
Amerikan Ticareti Geliştirme Ajansı Orta Doğu ve Kuzey Afrika Bölge Direktörü Carl Kress, 
Türkiye’de her iki tarafın da kazanacağı iş ilişkileri kurmak istediklerini söylemiştir. 1981’den bu yana 
Türkiye’de 150 projeyi desteklediklerini, 630 milyon dolarlık ihracata imza attıklarını dile getirmiş ve 



 

T.C. Enerji Bakanlığı ile yapılan protokol çerçevesinde enerji verimliliği, yenilenebilir ve temiz enerji 
konusunda projelere destek vermeye hazır olduklarını, konuyla ilgili İzmir’de pilot bir çalışmaya 
başladıklarını söylemiştir. 
 
Amerikan Eximbank İş Geliştirme Kıdemli Uzmanı Brian Sant Angelo ise küresel krize rağmen bu yıl 
kredilerini yüzde 14 oranında artırdıklarını açıklamış ve yenilenebilir enerji konusunda 18 yıl vadeli 
finansman sunduklarını belirtmiştir. Amaçlarının ABD ihracatı ve ABD ürünlerinin yurtdışı piyasalarda 
satışına uygun kredi imkanlarıyla katkı sağlamak olduğunu belirten Angelo, şu ana kadar ABD 
ihracatına 400 Milyar Dolarlık katkıda bulunduklarını, şu anda Türkiye için mevcut kredi hacminin 2.1 
Milyar Dolar civarında olduğunu bildirmiştir. 
 
Türkiye’de daha önce Tekirdağ’da faaliyet gösteren bir firmanın geri kazanım teknolojileri projesine, 
Samsun’daki bir enerji projesine destek verdiklerini belirten Angelo, İstanbul Büyükşehir Belediyesi 
ile de ortak çalışmalar gerçekleştirdiklerini söylemiştir. Toplantıda Yurtdışı Özel Yatırımlar Dairesi İş 
Geliştirme Direktörü Peter Ballinger, Türk firmalara, proje finansmanı ve yatırım sigortası gibi 
konularda destek verebileceklerini söylemiştir. Şu ana kadar Amerikan-Türk ortaklığında gerçekleşen 
projelere 2.5 Milyar dolar destek verdiklerini belirten Ballinger,  Türk firmalarının desteklenmesi 
amacıyla da Türkiye’deki bazı bankalara 500 Milyon Dolarlık kredi yetkisi verdiklerini söylemiştir.  
 
Bakü-Ceyhan-Tiflis boru hattı projesinde de OPIC desteklerinin kullanıldığını söyleyen Ballinger, 
Türkiye’deki elektrik üretimi projelerine yaklaşık 750 Milyon Dolarlık bir destek ayırdıklarını 
belirtmiştir.  
 
20 yıla kadar yaklaşık 250 Milyon Dolar’a kadar kredi imkanlarının bulunduğunu belirten Ballinger, 
önceliklerinin yenilenebilir ve temiz enerji projeleri olduğunu belirtmiştir. 
 
ABD Ticaret Ataşe Yardımcısı Berrin Ertürk de gerçekleştirdiği sunumda, Türkiye’deki ABD 
yatırımının 7 Milyar Dolar’ı aştığını belirterek, hibe ve kredilerle iki ülke arasındaki ticari birlikteliğinin 
daha da ilerleyeceğine inandığını belirtmiştir.  
 
Türk- Amerikan Ticaret ve Sanayi Odası (TACCI) Direktörü Şafak Doğan’ın Odamızı Ziyareti 
( 6 Ocak 2011)  
 
Türk- Amerikan Ticaret ve Sanayi Odası (TACCI) Direktörü Şafak Doğan, 06.01.2011 Perşembe 
günü Odamız Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Jak Eskinazi’ i makamında ziyaret etmiştir. Doğan 
ve Eskinazi ,yaptıkları görüşme esnasında A.B.D. ile iş karşılıklı ticaret işbirliğin nasıl 
geliştirilebilineceğine dair konular ele alınmıştır. Sayın Eskinazi, bu çerçevede A.B.D.’ye olan 
ihracatımızda öne çıkan sektörleri ön plana çıkarma amaçlı Sektörel Ticaret Heyetleri 
organizasyonları gerçekleştirilmesi ve firmalarımızın rekabet gücünü büyük ölçüde etkileyen A.B.D ile 
olan navlun masraflarının düşürülebilmesi için de çalışmalar yürütülmesi gerektiğini bildirmiştir. 
 
A.B.D ‘de gerçekleştirilen sektörel fuar organizasyonlarının ürünlerimizi tanıtımı ve marka oluşumu 
için büyük önem taşıdığını da ekleyen Sayın Eskinazi, gerçekleştirilen bu fuarlardan TACCI aracılığıyla 
düzenli olarak biligilendirilmek istediklerini belirtmiştir. 
 
Oda olarak faaliyetlerinin ana amacının Türk ve A.B.D’ li firmalar arasında bir köprü vazifesi olmak 
olduğunu belirten Şafak Doğan, bu anlamda A.B.D nin tüm eyaletlerinde Türk firmalarımızı tanıtma 
amaçlı ve A.B.D’li firmalarında ülkemize yatırım yapmaları için çalışmalar sürdürmekte olduklarını 
belirtmiştir. 
 



 

Ege Serbest Bölgesi’nde yatırım yapan Amerikan Cummins Firması Temsilcilerinin Odamızı 
Ziyareti ( 2 Şubat 2011)  
 
Cummins Yönetim Kurulu Üyesi Paul D. Massey, Cummins Filtrasyon Avrupa ,Orta Doğu & Afrika 
Genel Müdürü Charles Masters, Cummins Filtrasyon Proje Müdürü Harold Martin ve Cummins 
İzmir Bölge Müdürü Şule Akça, 02.02.2011 Çarşamba günü Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Ekrem 
Demirtaş’ı makamında ziyaret etmiştir.  
 
Paul Massey, genişleme planlarının bundan iki yıl önce başladığını, 2010 yılında Haziran ayında 
Cummins firmasının Türkiye ziyaretinden sonra, önce filtrasyon, daha sonra jenaratör üretim 
fabrikalarını Ege Serbest Bölgesi’ne açma kararı aldıklarını belirtmişlerdir. O süreden bu yana üretim 
lisansı, bankacılık işlemleri gibi prosedürlerle uğraştıklarını belirtmişlerdir. Planlanan yatırım tutarının 
70 milyon ABD doları olduğunu belirten heyet, işe alımları başlattıklarını ve bu sürecin önümüzdeki 
birkaç ay süreceğini belirtmişlerdir. Yatırımın, 800 kişiye istihdam olanağı sağlayacağını ve temel atma 
törenini 6 Mayıs 2011 olarak belirledikleri söylemişlerdir. Törene Başkanımızı sözlü olarak davet 
eden heyet, hem İzmir’den hem Ankara’dan üst düzey bürokratları da temel atma töreni esnasında 
görmek istediklerini, bu konuda Odamızdan yardım rica ettiklerini belirtmişlerdir. 
 
Üretime Ocak 2012’de geçmeyi planladıklarını belirten heyet, üretilen ürünlerin büyük bir 
bölümünü ihraç edeceklerini belirtmişlerdir. 
 
Cummins firması olarak Sosyal Sorumluluk Projelerinin kendileri için büyük önem taşıdığını, özellikle 
Eğitim, Çevre, Sosyal Haklar konularında İzmir’de çalışma yapmak istediklerini, bu konuda her türlü 
öneri ve işbirliğine açık olduklarını eklemişlerdir.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Ekrem Demirtaş, İzmir’in Türkiye’deki en elverişli yatırım 
bölgelerinden biri olduğunu ve İstanbul’dan sonra en büyük kapasiteli limana sahip olduğunu 
belirtmişlerdir. Türkiye’nin toplam dış ticaret hacminin %25’inin İzmir’den gerçekleştiğini, istikrarlı ve 
güçlü bir ekonomisi olan Türkiye’ye yapılan yatırımın pişmanlık yaratmayacağını, heyetten daha fazla 
yatırım yapmaları gerektiğini eklemiştir.  
 
Cummins’in çok güçlü bir global bir firma olduğunu belirten Ekrem Demirtaş, yapılan yatırımın İzmir 
ve Türkiye’nin imajına da çok olumlu bir katkı sağlayacağını eklemiştir. 
 


